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Několik otázek pro MUDr. Radomíra 
Maráčka, ředitele Vítkovické nemocnice:

Jak byste zhodnotil situaci měsíc po spo-
jení Nemocnice Ostrava Jih s Vítkovickou 
nemocnicí?

Nemocnice funguje dobře, sloučení obou 
pracovišť nám umožnilo zajistit komplexní 
zdravotní diagnostiku i léčbu pod jednou 
střechou. Objednávkový systém v mnohém 
usnadnil lékařům zvládnout dny, kdy probíhalo 
samotné stěhování, bez výrazného přerušení 
zdravotní péče. V současné době všechna 
specializovaná oddělení, odborné ambulance 
i týmy odborníků poskytují zdravotní péči ve 
Vítkovické nemocnici. Aby někteří pacienti 
s onemocněním srdce nemuseli přece jen 
dojíždět do Vítkovic, ponechali jsme v Zábřehu 
kardiologickou ambulanci, která sídlí v Ostravě 
Zábřehu na Pavlovově ulici vedle lékárny. Tímto 
krokem jsme vyšli vstříc hlavně starším lidem. 
Kardiologická ambulance úzce spolupracuje 
se špičkovým  angiologickým pracovištěm 
Vítkovické nemocnice a také s třineckým 
Kardiocentrem. 

Máte představu, které obory budou 
patřit ke stěžejním a které budete nadále 
rozvíjet?

Mezi stěžejní obory už teď patří vysoce 
odborné Centrum vaskulárních intervencí, jehož 
součástí jsou pracoviště angiologie, neurologie 
včetně cévní chirurgie a diabetologie. Dalším 
stěžejním pracovištěm je Centrum péče o trávicí 
trakt, které zahrnuje jak gastroenterologii, tak 
i chirurgii břicha. Oba primáři center MUDr. Jan 
Homza i MUDr. Ondřej Urban jsou vynikajícími 
odborníky a mají jasnou představu o perspektivě 
svých oddělení. Porodnicko-gynekologické 
oddělení má ve Vítkovické nemocnici dobré 
jméno, proto i porodnictví bude patřit k těm 
prioritním. Vzhledem k tomu, že plicní oddělení 
disponuje jedinou jednotkou intenzivní péče 
v Moravskoslezském kraji, budu podporovat 

jeho další rozvoj. S podporou může počítat 
také rehabilitační oddělení, které si udržuje 
dlouhodobě vysokou úroveň a velmi pozitivní 
přístup ke klientům. Když se hovoří o hlavních 
oborech nebo oblastech, mají někdy lidé mylnou 
představu o tom, že podpora některých oborů 
znamená automaticky útlum ostatních. Není 
to pravda, protože ve Vítkovické nemocnici 
zůstala zachována všechna oddělení, na něž byli 
obyvatelé zvyklí. Naopak některé ambulance 
jsme museli dokonce posílit. 

Co bylo hlavním důvodem toho, že jste roz-
šířili počet ambulancí?

Zvýšený nárůst pacientů zaznamenala praco-
viště gastroenterologie i chirurgie. Aby pacienti 

nemuseli tak dlouho čekat, rozšířili jsme počet 
ambulancí na chirurgii, kde fungují v současné 
době už tři. Lidé mají možnost přijít na vyšetření 
i v pozdějších odpoledních hodinách. Snažíme 
se postupně zavádět objednávkový systém 
na všechna pracoviště tak, aby lidé nemuseli 
absolvovat dlouhá čekání. Připouštím však, že 
je delší čas strávený v čekárně občas nemine, 
zvlášť když se jedná o obory, kde se zachraňují 
lidské životy. Vítkovická nemocnice má velkou 
spádovou oblast, takže se může někdy stát, že 
se v jednu chvíli sejde na jednom místě více 
akutních případů. Z naší strany se snažíme tuto 
situaci řešit přivoláním dalšího lékaře, který 
může vypomoci. 

pokračování na straně 2

VÍTKOVICKÁ NEMOCNICE
OČIMA NOVÉHO ŘEDITELE

Foto: FrömmerMUDr. Radomír Maráček, ředitel Vítkovické nemocnice
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Ze zasedání zastupitelstva
Ke 13. zasedání Zastupitelstva 
MOb Vítkovice se dne 12. září 
2005 sešlo v obřadní síni naší 
radnice všech 15 zastupitelů. 
V souladu se schváleným 
programem projednali násle-

dující body takto: 
Zastupitelstvo MOb Vítkovice
1/ vzalo na vědomi zprávy o činnosti PČR a MP
 za I. pololetí roku 2005 (hlasování: pro 14,
 proti 0, hlasování se zdržel 1)
2/  vzalo na vědomí přehled stížností 
 a oznámení podaných na ÚMOb Vítkovice 
 v I. pololetí roku 2005 (hlasování: pro 15,
 proti 0, hlasování se zdrželo 0)
3/ vzalo na vědomí informativní zprávu 
 o kontrole plnění usnesení ZMOb Vítkovice
 za I. pololetí roku 2005 (hlasování: pro 13,
 proti 1, hlasování se zdržel 1)
4/ rozhodlo o poskytnutí půjček ze sociálního
 fondu dle předloženého návrhu (hlasování:
 pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
5/  schválilo Rozbory hospodaření MOb
 Vítkovice k 30. 6. 2005 (hlasování: pro 13,
 proti 0, hlasování se zdrželi 2)
6/ schválilo návrh na úpravu rozpočtu MOb
 Vítkovice dle předložené důvodové zprávy
 (hlasování: pro 10, proti 0, hlasování se
 zdrželo 5)
7/ schválilo přílohu č. 1 ke Zřizovací listině
 příspěvkové organizace Základní škola
 Ostrava – Vítkovice, Šalounova 56
 (hlasování: pro 12, proti 0, hlasování se
 zdrželi 3)
8/ vzalo na vědomí zápis ze 14. zasedání
 Finančního výboru ZMOb Vítkovice
 (hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
 zdržel 1)
9/ vzalo na vědomí zápisy z jednání
 Kontrolního výboru ZMOb Vítkovice ze dne 
 14. 6., 19. 7. a 23. 8. 2005 (hlasování: pro 11,
 proti 0, hlasování se zdrželi 4)
10/ rozhodlo uzavřít dohodu o splátkách
 pohledávky z nájmu bytu dle předloženého
 návrhu č. OB/Pr/Hr/57/2005 (hlasování:
 pro 13, proti 0, hlasování se zdrželi 2)
11/ rozhodlo uzavřít dohodu o splátkách
 pohledávky z nájmu bytu č. OB/En/193
 2005 (hlasování: pro 14, proti 0, hlasování
 se zdržel 1)
12/ rozhodlo neuzavřít dohodu o splátkách
 pohledávky z nájmu bytu dle předloženého
 materiálu č. Pr/Hr/58/2005 (hlasování: pro
 12, proti 0, hlasování se zdrželi 3)
13/ rozhodlo uzavřít dohodu o splátkách
 pohledávky z nájmu bytu dle předloženého
 návrhu č. OB/En/198/2005 (hlasování: pro
 14, proti 0, hlasování se zdržel 1)
14/ rozhodlo prominout 50 % pohledávky
 – poplatků z prodlení dle předloženého 
 materiálu č. OB/Pr/Hr/59/2005 (hlasování:
 pro 14, proti 0, hlasování se zdržel 1)

15/ rozhodlo neprominout pohledávky z nájmu
 bytů dle předloženého materiálu č. OB/En
 195/2005 (hlasování: pro 4, proti 5,
 hlasování se zdrželo 6)
16/ rozhodlo prominout poplatky z prodlení při
 úhradě celkového dluhu za nájem bytu dle
 předloženého materiálu č. OB/Pr/Hr/61/
 2005 (hlasování: pro 13, proti 0, hlasování
 se zdrželi 2)
17/ rozhodlo
 a) nabídnout bytovému družstvu Vrázova
 37 a 39 v Ostravě-Vítkovicích, k odkoupení
 zpracovanou projektovou dokumentaci,
 pořízenou v letech 2000-2003
 b) vyřadit výše uvedenou projektovou
 dokumentaci z evidence v případě nezájmu
 bytového družstva Vrázova 37 a 39 o jeji
 odkoupení (hlasování: pro 15, proti 0,
 hlasování se zdrželo 0)
18/ 1/ schválilo záměr vybudovat autobusové
 stanoviště MHD na ul. Mírové, O.-Vítkovice, 
 a to na základě zpracované studie
 2/ souhlasilo s podáním žádosti o přidělení
 státní dotace z programu MMR ČR na rok
 2006 pro vybudování autobusového
 stanoviště MHD na ul. Mírová, Ostrava
 – Vítkovice (hlasování: pro 15, proti 0,
 hlasování se zdrželo 0)
19/ vzalo na vědomí investiční požadavky MOb
 Vítkovice do Investičního rozpočtu SMO na
 rok 2006 a Rozpočtového kapitálového
 výhledu na léta 2007-2009 (hlasování: pro
 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
20/ rozhodlo koupit id. 15/24 podílu domu 
 vč. pozemku – Kutuzovova 29 (hlasování:
 pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
21/ rozhodlo o záměru prodat dům s pozemkem
 – Kutuzovova 29 (hlasování: pro 15, proti 0,
 hlasování se zdrželo 0)
22/ rozhodlo prodat dům s pozemkem – Lidická
 17 (hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
 zdržel 1)
23/ rozhodlo prodat dům s pozemkem
 – Ocelářská 35 (hlasování: pro 15, proti 0,
 hlasování se zdrželo 0)
24/ rozhodlo prodat pozemek parc.č. st. 452/3
 v k.ú. Zábřeh - VŽ - U Cementárny 15
 (hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
 zdrželo 0)
25/ rozhodlo prodat část pozemku parc. č. st.
 927 v k.ú. Zábřeh-VŽ - Rostislavova 10
 (hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
 zdrželo 0)
26/ rozhodlo prodat pozemek parc. č. 251/2
 v k.ú. Vítkovice - Zengrova 33 (hlasování:
 pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
27/ rozhodlo prodat pozemek parc. č. 381 v k.ú .
 Vítkovice - Obránců míru 35 (hlasování: pro
 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
28/ vydalo souhlasné stanovisko k záměru
 města prodat část pozemku parc. č. st. 1001
 v k.ú. Zábřeh-VŽ (hlasování: pro 15, proti 0,

 hlasování se zdrželo 0)
29/ rozhodlo vydat souhlasná stanoviska dle
 bodu 1/a) a 1/b) a nesouhlasné stanovisko
 dle bodu 1/c) předloženého návrhu na
 majetkové vypořádání pozemků se spol.
 VÍTKOVICE ARÉNA, a.s. (hlasování: pro 15,
 proti 0, hlasování se zdrželo 0)
30/ rozhodlo
 a) potvrdit své rozhodnutí v usnesení č. 199/
 /11 ze svého 11. zasedání dne 22. 3. 2000
 b) vydat nesouhlasné stanovisko k záměru
 prodat pozemky pod řadovými garážemi
 v k. ú. Vítkovice a Zábřeh-VŽ (hlasování: pro
 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
31/ rozhodlo nezměnit jednotkovou cenu za m2

 podlahové plochy bytových jednotek 
 u domu Sovova 4, O-Vítkovice (hlasování:
 pro 14, proti 1, hlasování se zdrželo 0)
32/ vzalo na vědomí informativní zprávu 
 k dotazům, připomínkám a podnětům 
 vzneseným na 11. zasedání ZMOb Vítkovice
 dne 21.3.2005 (hlasování: pro 12, proti 0,
 hlasování se zdrželi 3)
33/ Různé – v tomto bodě podal p. starosta
 vysvětlení k daním z nemovitostí, dále se
 mimo jiné zastupitelé zabývali služební
 cestou p. starosty do Polska a do Švýcarska,
 stavem a rekonstrukcí místních komunikací,
 dopravní situací v lokalitě ul. Rudná,
 Sirotčí, Tavičská, Ocelářská, nepovolenými
 skládkami odpadu, rekonstrukcí hřbitovní
 zdi a v neposlední řadě také prodejem
 pozemků v koloniích.

Poslední řádné zasedání Zastupitelstva MOb 
Vítkovice v tomto roce se uskuteční v měsíci 
prosinci. Termín jednání bude včas upřesněn. 

JŠ

pokračování ze strany 1

Čekají nemocnici nějaké změny do konce 
roku?

Pevně věřím, že jen ty pozitivní. Co se týče 
zaměstnanců je mým přáním to, aby se na 
žádném oddělení neoznačoval zdravotnický 
personál, jako ti z Jihu a ti z Vítkovic, ale brali 
se jako jeden tým. Pro pacienty mám dobrou 
zprávu, že je naší prioritou zvyšování klient-
ského přístupu a zlepšování chování personálu. 
Pacienti určitě ocení plánované dokončení 
výstavby nové endoskopie, kde právě probíhají 
stavební práce. V budově, kde sídlí Centrum 
vaskulárních intervencí, budou už na konci 
roku fungovat nové čtyři ambulance vybavené 
endoskopickými přístroji, čímž bude dokončena 
úprava gastroenterologického pracoviště. 

Simona Součková

VÍTKOVICKÁ NEMOCNICE
OČIMA NOVÉHO ŘEDITELE
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Jak jsme Vás již informovali 
v minulých číslech našeho 
zpravodaje, probíhala v let- 
ních měsících rozsáhlá 
rekonstrukce všech prostor 
ve školní jídelně výše uve-

dené základní školy.
Kdo znal stav kuchyně, jídelny, přilehlých 

prostor i zázemí před opravami, dnes by je 
nepoznal – změnilo se téměř každé místečko 
budovy od sklepa, skladů, přípraven i ostatního 
zázemí. Kuchyňský provoz je soustředěn v tzv. 
varně, kde šestičlenný kolektiv a vedoucí jídelny 
denně vaří jídlo pro děti našich mateřinek, pro 
obě základní školy obvodu, pro děti i dospělé 
z Diakonie ČCE a také pro občany, kterým obědy 
dováží pečovatelská služba sociálního odboru 
úřadu. Cílová kapacita jídelny je stanovena na 
450 porcí denně. Kromě polévek a hlavního 
jídla se zde také připravují svačinky dětem z MŠ. 
Personál se opravdu snaží vařit chutně a přitom 
zdravě, obměňovat skladbu jídelníčku tak, aby 
v něm byly zastoupeny všechny složky potravin 
– od masa, těstovin, luštěnin, jídel z mléka 
a sýrů, pomazánek až po buchty a sladké pokrmy, 
které mají hlavně děti tak rády. Protože pro 
přípravu jídel byly instalovány nové přístroje, 
skoro celý jeden den se kuchařky seznamovaly 
s obsluhou, učily se je ovládat, poznávat, 
vždyť víte sami, kolik dá někdy práce naučit se 
obsluhovat třeba jen pračku nebo zvládnout 
obyčejnou mikrovlnku. A tak, aby výsledky 
jejich práce byly co nejlepší, měl kolektiv 
v prvních dnech k ruce i profesionálního 
kuchaře, který jim pomáhal „komunikovat“ 
se všemi těmi konvektomaty, kotly, pánvemi, 
digestoři a moduly, roboty, strojky, termoporty, 
vyhřívanými a manipulačními vozíky, myčkami, 
výrobníky čaje, zásobníky a nevím sama, jak se 
všechna ta zařízení jmenují. Zajisté se v mnohém 

práce usnadnila, i pomocnice si pochvalují nové 
úklidové stroje - ať už kombinované vysavače či 
stroje na mytí podlah.

Velkou výhodou jsou vyhřívané zásobníky 
na talíře a výdejní vozíky, které dlouho udrží 
jídlo v požadované teplotě, vozíky na přepravu 
termoportů zas odstranily namáhavé zvedání 
těžkých termosů.

Dnes už je kuchyně v plném provozu a svým 
lesknoucím se interiérem, čistými kachlíky 
a dlažbou, novou výdejnou, novým sociálním 
zařízením se šatnami a sprchami, přípravnami 
masa, zeleniny, se zásobenými sklady, s mrazáky, 
lednicemi a regály v nerezu, splňují všechny 
hygienické a zdravotnické normy. 

Zbývá jen popřát všem strávníkům dobrou 

chuť, personálu hodně spokojených klientů 
a vzdát dík opravdu všem, kteří se jakýmkoli 
způsobem zasloužili o jedno z velmi dobře 
vybavených stravovacích zařízení v Ostravě.

Ilona Bergerová,
referát školství a kultury

Školní jídelna při ZŠ Rostislavova v novém...

Rekonstrukce
ZŠ Rostislavova 

ve faktech 
a číslech 

Nový moderní kuchyňský provoz 
byl vybudován za částku 7,9 mil. Kč. 
V této částce je zahrnuto: vybudování 
el. přípojky NN z trafostanice na 
ul. Ruské, odstranění vlhkosti a plísně ve 
sklepích včetně sanace obvodového zdiva, 
kompletní stavební úpravy – tj. bourání, 
přemístění či nově vybudované příčky při 
změnách dispozičního řešení místností 
v přízemí i v l. podlaží, nová okna včetně 
sít a žaluzií, nová vzduchotechnika, 
kompletní dodávka gastrozařízení 
převážně v nerezovém provedení, úpravy 
vodoinstalace i osvětlení, vybudování nové 
kotelničky pro kuchyň včetně rozvodu plynu 
a osazení nových radiátorů. Souběžně s touto 
akcí proběhla v prázdninových měsících 
i kompletní rekonstrukce ústředního topení. 
Náklady na tuto rekonstrukci dosáhly výše 
1,1 mil. Kč. Celkově tak bylo v letošním 
roce investováno do ZŠ Rostislavova 9 mil. 
korun.

Foto: K. Hercík

Foto: K. Hercík
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STATUTÁRNÍ MĚSTO 
OSTRAVA, 

ÚŘAD MĚSTSKÉHO OBVODU 
VÍTKOVICE

POZVÁNKA
k povinnému očkování 

psů proti vzteklině
V souladu s ustanovením zákona 

č. 87/1987 Sb., ve znění pozdějších předpisů 
o veterinární péči proběhne povinné 
očkování psů proti vzteklině na území 
městského obvodu Vítkovice, a to dne

31. října 2005 - pondělí
v době od 9:00 - 16:30 hodin

Místo konání: v budově Veterinární 
polikliniky, Na Obvodu 51, O. - Vítkovice

1. Očkování je povinné pro všechny psy
 ve stáří od 6-ti měsíců.
2. Poplatek za očkování činí 80,- Kč.
3. Byl-li již dříve vystaven očkovací průkaz,
 přineste jej s sebou.
4. Očkování se provádí 1x ročně, platným
 dokladem o provedeném očkování je
 pouze očkovací průkaz psa.
5. Zvířata musí být opatřena náhubkem 
 a vodítkem.
6. Zvířata již naočkovaná se zdejšímu
 úřadu nehlásí.
7. Nový očkovací průkaz: poplatek 10,- Kč.

Jan Kubík
vedoucí odboru VŽPaVH

UPOZORŇUJEME

SEVEROMORAVSKÁ ENERGETIKA
SKUPINA ČEZ

Severomoravská energetika, a.s.
28. října 3123/152, 709 02 Ostrava

OZNÁMENÍ
O PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTŘINY

Severomoravská energetika, a.s. 
Vám v souladu se zákonem č. 458/2000 Sb. oznamuje, že 

bude přerušena dodávka elektrické energie 
pro část obce - Vítkovice

Ulice: Nerudova, Ocelářská, Rudná, Tavičská, Zengrova 
(vše v místě vyvěšení oznamů)

Dne: 4.11.2005 v době od 7:00 do 15:00 hod.

Důvodem přerušení dodávky el. energie je přeložka vedení 
z důvodu demolice domu na ulici Zengrově.

tel.: 840 114 115

POZOR!
Po celou dobu tohoto ohlášeného přerušení dodávky elektřiny se kdykoli 

na kterékoli části rozvodného zařízení může objevit životu nebezpečné napětí, 
popř. ohlášená doba přerušení může skončit dříve. 

Proto je nutné z důvodu bezpečnosti považovat všechna rozvodná zařízení 
za zařízení pod napětím i po celou dobu přerušení dodávky elektřiny!

Dne 20.9.2005 zahájil 
činnost Job servis AHOL 
v Ostravě -Vítkovicích, na 
Nám. Jiřího z Poděbrad 
301/26 (budova střední 
školy). Slavnostního zahá-

jení se zúčastnil mimo jiné ředitel školy, 
Mgr. Marek Sládeček a za MOb Vítkovice mís-
tostarosta, Ing. Leoš Adamík.

Jeho hlavní činností bude poskytovat neza-
městnaným nebo zájemcům o zaměstnání 
pomoc při vyhledávání práce. Je vybaven 
šesti počítači s rychlým připojením na inter-
net, kde si zájemci mohou vybírat z nabídky 
pracovních serverů. Zároveň je po celou dobu 
k dispozici fundovaný poradce, který je nápo-
mocen při obsluze počítačů, sepsání životopisu 
nebo žádosti o zaměstnání a poskytne i další 
pracovně právní porady. Veškeré tyto služby 
jsou bezplatné.

Dále Job servis nabízí možnost rekvalifi-
kací – např. Pracovník pro obchodní styk s EU 
v němčině, Praktická administrativní činnost, 
Motivační kurz pro matky s dětmi (se zajištěným 

hlídáním dětí), Kurz pro pojišťovací zprostředko-
vatele, Kurz Finančních poradců apod.

Na tento projekt získala AHOL - Vyšší odborná 
škola o.p.s. dotaci Úřadu práce Ostrava v rám-
ci  Operačního programu Rozvoj lidských zdrojů.

Provozní doba Job servisu AHOL je pondělí 
– pátek od 8.00 do 18.00 hodin.

Mgr. Pavla Sztulová
Tisková mluvčí AHOL – SOŠ, s. r. o. 

Napomůže ke snížení nezaměstnanosti?

UPOZORŇUJEME



Téměř před třemi lety jsem 
psala o zvláštním setkání 
se skupinou zahraničních 
fotografů u Štítové kolonie. 
Možná si vzpomenete i na 
několik fotografií, které byly 

ve zpravodaji zveřejněny. Byly z wokrshopu, 
který organizovalo občanské sdružení 
Za starou Ostravu. Přiznám se, že jsem byla 
trochu skeptická, když jsem se setkala s hlavními 
osobami této skupiny. Olga Slámová a Ludmila 
Sedlářová působily nesměle, ale za tři roky 
se svými kolegy udělaly velký kus práce. 
Výsledky projektu „Ostrava - periferie nebo co?!“ 
představili 10. 10. 2005 v Antikváriátu Fiducia, 
Fotografické Galerii Fiducia a v „dvojhalí“ na 
území Karoliny.

Roman Polášek, vítkovický fotograf, uvedl 
celý večerní blok několika slovy k výstavě 
jednoho z fotografů, přítomného Christiana 
von Steffelina. V dolní galerii Fiducie jsme pak 
viděli množství fotografií, ukazujících poesii 
našeho opomíjeného města. Na nich je mnoho 
záběrů z Vítkovic, protože o jejich jedinečnosti 
a neviděném půvabu, jejich důležitosti pro 
zachování, vědí lidé zabývajícími se památkami 
i za hranicemi naší země. Jen my doma si toho 
nevšímáme…

Z Antikvariátu Fiducia nás na Karolinu přes 
Vítkovice, kolem vysokých pecí, dovezl historický 
autobus RTO s vlečkou. Vyvolával obrovský 
rozruch mezi lidmi na chodnících. I někteří 
jeho pasažéři v něm seděli poprvé. Pod klenbou 
dvojhalí působily velkoplošné fotografie zvlášť 
emotivně (téměř jako v muzeu Orsay v Paříži, 
kde jsou vystaveni impressionisté), reflektory 
v hale na ně promítaly siluety prohlížejících 
si návštěvníků a tak pro všímavé oko zde 
vznikaly zajímavé dvojprojekce. Důkazem zájmu 

veřejnosti o osud našeho města, jsou právě tyto 
akce, do kterých se pustilo právě těchto několik 
mladých lidí. Dvojhalí navštívilo několik set 
lidí, atmosféru dobarvila hudba, ohňová show 
Cyberfire, byl chleba se škvarkama a pivo. 

Na výstavu ve Fiducii na Mlýnské ulici se 
můžete podívat do 10. listopadu 2005, na 
Karolinu zatím nechodťe, tam byly fotografie 
jen v tento kouzelný večer, kdy jsme se za svitu 
měsíce cestou lemovanou svícemi vraceli plni 
dojmů do centra města.

A co se před tím dělo ve Vítkovicích?
Sdružení pořádalo po dva sobotní dny, 

24. 9. 2005 a 1. 10. 2005, akci pro děti a mládež. 
Byla v rámci projektu Ostravská zákoutí, 
mezi která zařadili také naši Štítovou kolonii. 

Na pěti místech Ostravy stáli členové sdružení 
Za starou Ostravu (na haldě Ema, na Dole 
Michal, na Landeku, u Fiducie, na Mírovém 
náměstí) a rozdávali dětem materiály, se kterými 
mohou aktivně pracovat, nejen pasivně přijímat 
informace o zajímavých místech svého města. 
Je třeba vzbudit zájem dětí o průmyslovou 
historii města, která je v něm tak unikátní. Byla 
jsem u toho, když na Mírové náměstí přicházely 
děti s rodiči, ale zajímali se i okolojdoucí 
dospělí. 

Tak přeji občanskému sdružení Za starou 
Ostravu hodně sil a dalších pomocníků a zájemců 
o tu krásu, která nazývána je „industriálními 
památkami“.

 text a foto: Lenka Kocierzová
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Seznámení s projektem Ostravská zákoutí

Dne 24. 11. 2005 v 18.00 proběhne v Knihovně města Ostravy 
v Mariánských Horách, pobočce Fifejdy, zahájení výstavy 
obrazů Lenky Kocierzové „Žena a město“, která potrvá do konce 
letošního roku.  Vystoupí Dívčí komorní sbor DAJŠ.

Srdečně zveme.

Knihovna města Ostravy, pobočka Fifejdy
 Jiřího Trnky 10, Ostrava – Mariánské Hory
Tel.: 596 616 840
Zastávka MHD - „Futurum“ 
(autobusy č. 39, 40, trolejbusy č. 107, 108, 109) - směr kostel

OSTRAVA - PERIFERIE NEBO CO?

POZVÁNKA NA VÝSTAVU

Dvojhalí na Karolíně Interiér dvojhalí



ZPRAVODAJ VÍTKOVIC                                                                                                                         strana 6

Na vítkovickém hřbitově
Po pozvání na vycházku na vítkovický 
hřbitov jsem byla zvědava na Vaše reakce 
a návštěvu. Asi si říkáte, co nám tam ta 
kronikářka může ukázat. Vždyť je to 
hřbitov, tam chodíme, to známe. Ale já 
sama, když jsem se na to připravovala, 
začala jsem objevovat tolik zajímavého, 
až mi šla hlava kolem a říkala jsem si – to 
prostě nedám! 
Přestože ráno pršelo, v 15.00 hodin už zasvítalo 
sluníčko, a tak se nás nakonec sešlo deset. Už to, 
že se zeď hřbitova konečně opravuje, bylo milým 
překvapením. Je zde už ukázka, jak bude vypadat 
celá. A na secesní bránu a branky hřbitova, na 
jejichž sloupech jsou pásky z bílých křemínků, 
z jednoho ze vzrostlých jilmů shlíží „beránek“, 
kterého z kůry vytvořila matka příroda. „Mí 
hosté“ ho rozpoznali také, a tak jsme symbolicky 
vstoupili na hřbitov. Má rozlohu 5,84 ha a je na 
něm 9 300 míst, z nichž jsou obsazeny více než 
dvě třetiny. Cestu jsme zahájili u Krypty, kde jsou 
uloženy ostatky zajatců, zemřelých ve Vítkovicích 
v 1. světové válce. Je pietně opravena, sousoší, 
vytvořené akademickým sochařem F. Juráněm, 
vévodí i celé této části hřbitova. Soška českého 
lva je před Památníkem obětí 1. a 2. světové 
války, kde jsme zapálili první svíci. Tak mě to 
učila maminka…
Druhá svíce se rozhořela na hrobě jednoho 
z našich starostů, Františka Kořínka a třetí 
pak na našem rodinném. Hlavní cestou jsme 
pokračovali k hrobu Vladimíra Brázdy, na 
kterého jsme si všichni ještě pamatovali. Tento 
dlouholetý šéfdirigent ostravské operety byl 
velmi charismatická osobnost a asi i nejznámější, 
jež na našem hřbitově odpočívá. U kříže, který je 
v centru, jsme si něco povyprávěli o symbolice 
křížů, o symbolech na hrobech, o epitafech, 
o značkách kameníků, které jsme se snažili 
najít. Přecházeli jsme pod klenbami akátů, 

jasanů, po kterých se šplhá břečťan a vytváří 
tak přírodní sochy vedle náhrobků. Přišli jsme 
k nejstarší části hřbitova, ke kříži s datem 1914  
a k pomníku obětem hladových bouří v roce 
1917. Má ústa se nezastavují, když začnu vyprávět 
(ale v podstatě jsem nesmělá a mám vždy velkou 
trému před každou procházkou), a řeknu Vám, 
že tady je o čem. O secesní nádheře některých 
hrobek, o dobách minulých, je zde průřez téměř 
sto vítkovickými lety! A co osudů je zde uloženo 

a čeká na odkrytí! Kdo byli ti dva, kteří zahynuli 
v koncentračním táboře, byli to sourozenci 
nebo manželé, proč se tam dostali? Jaký byl ten 
mladý bratr Sokol, nad jehož místem posledního 
odpočinku rozpíná křídla pískovcový sokol 
sedící na lípě? Kdo byla Liddy, která zemřela 
ve věku 29 let a drží v  ruce přesýpací hodiny? 
Co by dnes řekl pan hostinský Franz Aujesky, 
majitel restaurace a cukrárny „boží hrob“ na 
dnešní Halasově ulici, kterého hrob jsem také 
našla? A proč rostou na hřbitovech právě tyto 
určité stromy a rostliny, které nás na procházce 
provázely? Bohyšky, barvínek, břečťan, 
begonie, i ty jsme si ukazovali a mnoho dalšího. 
„Pozdravili“ jsme i pana primáře Havlíčka, který 
znal důvěrně naše hrdla, toho určitě pamatujete 
i Vy. K mému překvapení se mnou návštěvníci 
vydrželi téměř dvě hodiny! A prý se těší na příští 
setkání! 
Další otázky jsme si kladli - kdo jsou dnes ti, 
kteří barbarsky strhávají z hrobů měděné 
Kristy, kovové řetězy kolem hrobek, nápisy 
na mramorových deskách? To je nikdo neučil 
ohledům k našim předkům, co je to pieta?
I proto jsem chtěla jít na náš hezký hřbitov, ale ti, 
kteří by se toto potřebovali naučit, nepřišli. 
Ale chtěli-li byste si vy popovídat s tou divnou 
paní, které dcery říkají: „ Mamko, ty a Palacký, 
vy byste si rozuměli!“, tak přijďte před hlavní 
bránu hřbitova na Závodní ulici dne 11. 
11. 2005, kdy procházku zopakuji, už mám 
i nové informace! 

Lenka Kocierzová,
kronikářka obvodu 

Foto: P. KudělkaU hrobu Františka Kořínka, starosty

Foto: P. KudělkaZůstali v Osvětimi...
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DĚTSKÝ KOUTEK - CIHLÁČEK
Milé děti!

Měsíc uplynul jako voda a tak jsem zase tady. 
V posledních dnech bylo venku tak hezky, že si 
až říkám – škoda, že prázdniny jsou už dávno za 
námi. Zatímco nyní již padá ze stromu barevné 
listí, já se vracím ve vzpomínkách na léto a 
říkám si, co všechno jste v tu dobu asi zažily. Jistě 
jste vyjely někam ven, možná jste cestou viděly 
různé hrady a zámky, koupaly se v řekách, 
brouzdaly po lesích… Raději toho vzpomínání 
ale nechám a prozradím vám, jaký úkol jsem si 
pro vás přichystal tentokrát. 
Ve výše uvedeném textu najdete tučně 
vyznačené tři slovní základy, na které máte 
vymyslet co nejvíce slov. 
Například: had – hadice, záhada, pohádka, 
apod. ...
Dárek ode mne dostane to dítko, které vymyslí 
co nejvíce slov, napíše je na papír spolu se svým 
jménem, bydlištěm, věkem a odešle jej do konce 
října na adresu:

Úřad městského obvodu Vítkovice
CIHLÁČKOVA SCHRÁNKA
Mírové náměstí č. 1
703 79 Ostrava - Vítkovice
anebo jej přinese rovnou do mé schránky na 
radnici, kterou už mnozí jistě znáte. Vždyť 
posledně jsem tam našel spoustu vašich 
odpovědí, i když ne všechny byly správné. 
Pokaždé ale, když vidím, jak se snažíte, nejraději 
bych dal odměnu všem. To však bohužel nejde. 
Proto i tentokrát musel rozhodnout los a ten 
vybral ze všech správných odpovědí lístek 
osmiletého Vojtíška Štuly z Vítkovic. Vojto, 
blahopřeji!
A teď už sedněte, potrapte si hlavinky 
a hlavně pište, protože já už netrpělivě čekám 
na vaše lístky.

Váš Cihláček

ZÁŘÍ
V září probíhala soutěž – „Televizní otazníky“ 
– 4 děti dostaly ceny a 2 se účastnily exkurze do 
ostravského studia České televize, u příležitosti 
50. výročí ČT.

Všichni čtenáři měli celý týden upomínkovou 
amnestii.

ŘÍJEN
3. - 9. 10. „Týden knihoven“

Celorepublikové akce se účastnila také vítko-
vická knihovna, která připravila pro děti 
výtvarné dílny:

6. 10. „Vyrábíme postavičky ze seriálů“

14. 10. „Veselé lampióny“

Pro velký zájem jsme znovu připravili pro 
začátečníky

19. 10. „Surfujeme po Internetu“ 8.00 
- 13.00 hodin 

LISTOPAD
Na listopad připravujeme v rámci Roku H. CH. 
Andersena – výtvarnou dílnu:

25.11. „Sněhová královna“ 13.30 – 15.30 h.

V rámci multikulturních aktivit zveme romské 
děti na hudební odpoledne

30.11. „Já jsem muzikant…“ 14.00 - 16.00 
hodin

Těšíme se na Vás

Bližší informace získáte v knihovně 
(tel. 596 615 272) a ve vitríně na Halasově ul.

Dana Gurecká

Co pro Vás připravila knihovna



ZE ZÁPISNÍKU POLICIE

Doposud jsme vás v minulých vydáních 
zpravodaje seznámili se šesti z deseti 
zásad „odpadového desatera“ sestaveného 
společností OZO Ostrava. Budeme rádi, když 
následující informace pomohou udržet v našem 
obvodě čistotu a pořádek.
7. Využívej sběrné dvory

Sběrný dvůr je stálá sběrna nebezpečného 
a objemného odpadu, která je určena 
občanům Ostravy pro odkládání nejen 
těchto dvou složek odpadu, ale také plastů, 
skla, papíru a mimo zimní měsíce i zeleně. Tyto 
složky odpadu, vznikající při běžném chodu 
domácnosti, zde může občan Ostravy během 
provozní doby sběrny bezplatně odevzdat 
v množství, které lze naložit do přívěsného 
vozíku za osobní automobil. V každé sběrně 
je stálá obsluha, která občanům pomůže určit 
správnou nádobu pro odkládaný odpad.

Odložením odpadu ve sběrném dvoře 
pomůžete jeho maximálnímu využití. 
Nebezpečný odpad bude po vytřídění 
využitelných složek likvidován ve speciálních 
zařízeních, z objemného odpadu budou 
vytříděny spalitelné složky (papír, plast, dřevo 
a textil) a zpracovány na náhradní palivo pro 
cementárny, rovněž další materiály (železo, 
pryž) se dostanou ke svým zpracovatelům. 
Zeleň odevzdaná ve sběrném dvoře bude 
uložena na kompostárně OZO Ostrava 
a následně využita k rekultivaci ostravské 
skládky komunálního odpadu. 

V současnosti je v Ostravě v provozu 14 
sběrných dvorů, v nejbližších letech by se 
však jejich počet měl zdvojnásobit. V těch 
částech města, kde sběrný dvůr zatím není, se 
nebezpečný odpad sbírá prostřednictvím dvou 

mobilních (pojízdných) sběren nebezpečného 
odpadu. V městských obvodech Ostrava–Jih 
a Ostrava-Poruba mohou občané využít 
i dvou semimobilních (dočasných) sběren 
nebezpečného odpadu, které svá stanoviště 
mění většinou po uplynutí jednoho měsíce. 
Jejich přistavení určuje a občanům ho dává na 
vědomí úřad městského obvodu.

Aktuální rozmístění stálých i dočasných 
sběren a jejich provozní dobu lze zjistit 
i na bezplatné telefonní lince 800 100 699 
(OZO Ostrava).
8. Nevyhazuj nic na zem, každý odpad 
někam patří

Žádný odpad by neměl být odhozen nebo 
odložen na zem! Vyhláška města přesně 
stanovuje, kam kterou složku odpadu odložit 
– zem to není v případě žádném. Takže určitě 
neodhazujte papírky, nedopalky, žvýkačky 
či jiné smetí jen tak na chodník, ale do 
odpadkových košů. Nepokládejte pytle se 
smetím vedle nádoby na odpad, ale smetí 
odneste, až bude nádoba vyvezena. Jsou-li 
vaše kontejnery či popelnice pravidelně 
přeplňovány tak, že se do nich váš odpad 
nemůže vejít je třeba tento problém 
nedostačující kapacity nádob nebo četnosti 
odvozu odpadu řešit na Magistrátu města 
Ostravy, odboru komunálním a bytovém 
(tel.: 599 442 516, 599 443 032, 599 443 033, 
599 443 414). 

Odpad, který se do kontejneru či popelnice 
nevejde pro své velké rozměry – objemný 
odpad, nepokládejte vedle stanovišť 
popelnic či kontejnerů. Běžná svozová 
technika není schopna tyto odpady naložit, 
takto vyhozené odpady kazí vzhled sídlišť 

a likvidace těchto nepovolených skládek stojí 
nemalé prostředky z rozpočtu města, které 
by mohly být vynaloženy účelněji, například 
na zvýšení počtu sběrných dvorů nebo 
větší četnost přistavování velkoobjemových 
kontejnerů. Proto objemný odpad raději 
zlikvidujte některým ze tří správných způsobů:
1. odvezte ho do sběrného dvora,
2. počkejte, až bude přistaven velkoobjemový
 kontejner (zhruba 2x do roka) a odložte
 odpad do něj,
3. objednejte si na bezplatné tel. lince
 800 100 699 odvoz objemného odpadu
 (od 0,5 do 4 m3) z místa bydliště
 – zaplatíte jen poplatek za přepravu,
 který se pohybuje v rozmezí 20 – 200 Kč
 (podle objemu).

Pokud jste se chystali vyhodit objemný 
odpad do velkoobjemového kontejneru, ale 
ten je již přeplněn, nestavějte odpad vedle 
(kontejner bude naložen, ale odpad okolo 
nebude jak odvézt). V tomto případě budete 
muset zvolit jeden ze zbývajících dvou způsobů 
likvidace objemného odpadu. S problémem 
nedostatečného počtu velkoobjemových 
kontejnerů se lze obrátit i na úřad městského 
obvodu, ten může podle svých možností 
rozhodnout i o přistavení dalšího kontejneru.

Pravidlo, že se nic nemá házet na zem, má i 
jednu výjimku: Na zem vedle kontejnerových 
stanovišť na ostravských sídlištích můžete 
po Vánocích odkládat odstrojené vánoční 
stromečky. Společnost OZO Ostrava provádí 
vždy v lednu mimořádné svozy tohoto 
specifického typu odpadu.

Mgr. Vladimíra Karasová,
OZO Ostrava s.r.o.

ODPADOVÉ 
DESATERO

Exhibicionista
Dne 14.9.2005 byli v odpoledních hodinách 

strážníci Městské policie Ostrava vysláni do Sadu 
Jožky Jabůrkové v Ostravě-Vítkovicích, kde se měl 
nacházet odhalující se muž. Na místě strážníci 
zadrželi muže (42 let), který se odhaloval na 
veřejnosti, obtěžoval kolemjdoucí ženu (24 let), 
požadoval po ní orální styk a spodní prádlo. Muž 
byl předán přivolaným policistům, kteří událost 
šetří jako trestný čin výtržnictví.

Řidička najížděla
na strážníka

Dne 23.9.2005 v ranních hodinách 
spatřili strážníci Městské policie Ostrava na 
ul. Tarnavově v Ostravě-Vítkovicích osobní 
motorové vozidlo Fiat Brava, zaparkované všemi 
čtyřmi koly na chodníku. Jakmile začal strážník 

vypisovat tzv. „parkovačku“, kterou chtěl umístit 
za stěrač vozidla, dostavila se žena, která uvedla, 
že je řidičkou tohoto vozidla, avšak odmítala 
prokázat totožnost a jakkoliv dále se strážníky 
komunikovat. Nasedla do vozidla, nastartovala 
a snažila se z místa ujet tak, že najížděla na 
jednoho ze strážníků. Na výzvy k zastavení 
nereagovala a opětovně najela do strážníka. 
Při nárazu byl strážník vhozen na přední 
kapotu vozidla, poté uskočil stranou a žena 
z místa ujela. Na místo byla přivolána hlídka 
Policie ČR. Strážník musel vyhledat lékařské 
ošetření a v současné době je v nemocenském 
stavu. Po inkriminovaném vozidle bylo 
vyhlášeno pátrání, byl předán rovněž popis 
ženy. Přibližně za hodinu bylo jinou hlídkou 
Městské policie Ostrava stejné vozidlo s toutéž 
ženou za volantem spatřeno na ul. Novinářské 
v Ostravě—Mariánských Horách. Žena (39 let) 

byla zadržena a předána policistům ČR. Nyní čelí 
obvinění ze spáchání trestného činu útoku na 
veřejného činitele. 

Ukopal ježka
Dne 23.9.2005 hodinu po půlnoci spatřili 

strážníci Městské policie Ostrava na ul. Obránců 
míru v Ostravě-Vítkovicích muže, který kopal do 
na zemi ležícího předmětu. Když strážníci přišli 
blíže, zjistili, že muž (19 let) si udělal kopací míč 
z ježka, který se sice snažil před útoky utéci, ale 
marně, po chvíli již zvíře nejevilo známky života. 
Jelikož muž byl důvodně podezřelý ze spáchání 
trestného činu, byl předán na místo přivolaným 
policistům ČR, kteří celou věc dále šetří. 

str. Kejdová Vladimíra,
úsek řízení výkonu služby

Městská policie Ostrava, ředitelství
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Ve dnech 10. - 12. září se 
v polském Opole konalo 
Mistrovství Evropy v ma-
žoretkovém sportu, kam 
se probojovalo rovněž 38 
mažoretek z Městských 

obvodů Vítkovice a Ostrava-Jih. Tvrdá celo-
roční příprava okořeněná táborem, desít-
kami vystoupení, sportovním soustředěním 

a reprezentací na festivalech v německém Ras-
tede, v polské Ratiborzi a Krakowě se oddílu 
TOM Krokodýl Ostrava vyplatila. Úspěšným 
startem letošní hvězdné dráhy bylo  regio-
nální kolo v Jeseníku odkud si všechny tři 
skupiny, kadetky Mláďátka (8-10 let), juniorky 
Krokodýlek (11-13 let) i seniorky Krokodýl 
(14 a starší), přivezly zlaté medaile a zajistily 
si tak postup do vyšších mistrovských soutěží. 

Že se s oddílem Krokodýl musí počítat, 
dokázaly svým úspěšným vystoupením na 
Mistrovství republiky kadetky, juniorky 
i seniorky, které si vybojovaly nominaci na mis-
trovství Evropy. Husarský kousek se podařil 
Mláďátkům a Krokodýlkům, kteří pro Ostravu 
poprvé v historii mažoretkového sportu 
vybojovaly titul Mistr Evropy a to ve třech 
disciplínách. Ve velké formaci, malé formaci 
i v sóle. Krásné zlaté medaile ozdobila titulem 
1. vicemistr Evropského šampionátu sedmice 
Mláďátek v soutěži miniformací. Díky vedoucí 
oddílu Ing. Martě Szücsové, trenérkám, klubu 
rodičů Drak a partnerům, k jejichž nejvý-
znamějším patří Městský obvod Vítkovice, 
rozdávají děvčata svými vystoupeními radost 
a potěšení lidem po celé naší republice i v za-
hraničí. Přejme jim všichni hodně štěstí, elánu 
a nových nápadů. 

Ing. Marta Szücsová

Nepromarněné sobotní odpoledne

Ostravské mažoretky TOM Krokodýl 
Mistrem Evropy

Čtyři sta tanečníků v li-
dových krojích slezských, 
moravských, z Plzeňska, 
Opavska a dalších oblastí, 
se roztančilo na ploše spor-
tovního stadionu SAREZY 

v Ostravě – Porubě. Byla to předpremiéra 
sletové folklorní skladby TANCE DOMOVA, jejíž 
spoluautorkou je Mgr. Anna Buroňová, vzdě-
lavatelka TJ Sokola Vítkovice, jedna z nejzná-
mějších osobností naší republiky (je uvedena 
v publikaci, která tyto osobnosti shromáždila). 
Touto skladbou bylo zakončeno celé odpoledne, 
na kterém se představila „Věrná garda“ ostrav-
ských Sokolů, Gymnastický klub Sokola Opava, 
TK Akcent Sokola Vítkovice a AKCENT Ostrava, 
Moderní sportovní karate Sokola Vítkovice, 
Aerobik Sokola Proskovice, TK Ritmo Sokola 
Rychvald. Všichni byli jedineční, dynamičtí, 
zajímaví, a tak ti, kteří v sobotu 17. 9. 2005 tento 
pořad tance a gymnastiky navštívili (a neod-
nesli je mimozemšťané z AKCENTU), nelitovali. 
A ti, kdo zůstávají doma u televizorů, přišli 
o hezký zážitek. 

LK Foto: F. ŘezníčekKlony útočí
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